
C. 19

ZÁPIS

ze zasedám Zastupitelstva města Beroun dne 31. 5. 2022

konaného v velké zasedací místnosti budovy radnice

Přítomni: Ing. Viktor Burkert, Radek Dolejš, Mgr. Miroslava Holubová, RNDr. Soňa Chalupová^ Mgr.
Ev7chTumsíá, Mgr Olga Chocová, Mgr. Ivan Kus, Kamil Machart, Ing. Irena Mastná, Ing. Michal
MišinaJiříÍokorný, Mgr. Emil Šnaidauf, Mgr. Dušan Tomčo, Ing. Martin Veselý, Mgr. AdamVoldán,
Mgr. Luboš Zálom _ _ ^ ,« . „.
Omluveni: Markéta Horáková, Jiří Mika, Ing. Vratislav Randa, Mgr. Ondřej Simon MPA
Pozdější příchod: MUDr. Klára Šillerová
Tajemník: Ing. Jiří Chalupecký
Zapisovatel: Hana Tučkova
Ověřovatelé: Jiří Pokorný, Ing. Michal Mišina

Program jednám:

l . Zahájení
2 . Schválení programu zasedání zastupitelstva města .. , , . ^.,,
3 . Smlouva o spolupráci při zajištění plnění povinné školní docházky v jiné obci - Tetín
4 . Závěr

1 . Zahájení
Diskuze:

Zasedání Zastupitelstva města Beroun zahájila v 17,00 hodin a jednání řídila starostka RNDL

RNn^Chalupová zdůraznila, že bylo svoláno řádně a vyhlášeno v souladu SJednacímradem_
zastupitelstva a zákonem o obcích. Dle prezenční listiny je přítomno 16 členů zastuPltelsřvaz^^
reÍkowho~počtu 21 všech členů, takže zastupitelstvo je usnášeníschopne. Konstatovala,^ ze z^ápis z
posidníhoTaseYání zastupitelstva města byl určenými ověřovateli řádně ověřen a shledán bez
závad. Usnesení a zápis byly zveřejněny. ^ ^ ^ ,__. _^..„^.„„^,
RNn'T' ChaÍuDOvá mformovala, že o průběhu zasedání se nebude pořizovat obvykly vlde^zaznam,
Oveřovatelí"zapisu7tarostka RNnr/Chalupová určila Ing. Michala Mišinua^panaJ^
Jako sčrtatele~z řad zaměstnanců města určila Ing. Jiřího Chalupeckého a Mgr. Ildikó Fráňovou,
zapisovatelkou určila paní Hanu Tučkovou. ^ _ „ _ „ .„
Omluvila nepřítomné zastupitele a avizovala pozdější příchod MUDr. Sillerové.

2 . Schválfiní programu zasedání zastunitelstva města
Diskuze: ^ , . . ^_^ -, __i^
RNnr. Chalupová upozornila, že vzhledem k vyhlášenému nouzovému stavu není možné'
další návrhy~do programu jednání, pokud se netýkají nouzového stavu a pokud nebyly zveřejněny 7
dní před konáním zasedání ZM.

usnesení č. 31/2022
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Zastupitelstvo města schvaluje program zasedání zastupitelstva města.

Hlasování: Pro: 16, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: O

3 . Smlouva o spolupráci při zajištění plnění povinné školní docházky v jiné obci - Tetín
Diskuze:

Starostka RNDr. Chalupová přednesla úvodní slovo. Sdělila, že vedení města Beroun iniciovalo
jednání se starosty okolních obcí ohledně zajištění docházky dětí z jejich obcí do berounských škol.
Jednání probíhají již cca 3, 5 roku. Výsledkem jednání je zatím jediná smlouva, a to s obcí Tetín.
Smlouva má zajistit plnění povinné školní docházky v jiné obci - tetínských dětí v Berouně a
berounských dětí na Tetíně. Upozornila, že některé děti potřebují specifické podmínky, kde je
výhodou vzdělávání v menší škole. Domácí vzdělávání se nebude započítávat. Se starostou obce Tetín
se na podmínkách smlouvy dohodli, s návrhem smlouvy souhlasí.

Starostka RNDr. Chalupová vyzvala k diskuzi.

Pan Machart se dotázal, v jakém stádiu je jednání s ostatními obcemi.

Místostarosta Mgr. Tomčo uvedl, že v průběhu jednání se počet obcí měnil, jednalo se se všemi
obcemi, některé obce založily "sdružení" obcí. Snahou bylo globální řešení školní docházky. Jedinou
obcí, který byla ochotná akceptovat návrh, byl Tetín. Finanční podmínky schválila Rada města
Beroun v říjnu 2020. Připomněl, že v té době již byly veškeré informace k dispozici, tehdy však žádná
obec nechtěla na podmínky přistoupit.
Starostka RNDr. Chalupová doplnila, že z 15 obcí, s kteiými se jednalo, jsou již jen 3 - Nižbor,
Hýskov a Chyňava. Byla připravena alternativní cesta na dobu, než se vytvoří podmínky. Rodiče
však požadují, aby jejich děti mohly chodit do škol v Berouně. Město Beroun plánuje rozšířit kapacitu
Základní školy Wagnerovo nám. o dvě budovy v areálu kasáren, čímž by byla volná místa i pro
zájemce z okolních obcí. Na financování rekonstrukce by město chtělo zažádat o dotaci. Musí však
splnit podmínky dotačního titulu, aby mělo na dotaci nárok. Další nabídkou města Beroun pro obce
bylo zřídit si 2. stupeň některé z jejich škol v detašovaném pracovišti v budově SOU a SOS Beroun-
Hlinky, kde jsou vhodné prostory Vše bylo projednáno i na odboru školství Středočeského kraje.
Místostarosta Mgr. Tomčo sdělil, že se starostou obce Železná byla vyjednána možnost využít budovu
bývalé školy v Železné pro žáky z okolních obcí.
Místostarosta Ing. Mišina doplnil, že budova je vhodná a potřebuje jen drobné opravy. Považuje za
důležité, aby děti, které chodí na l. stupeň škol, plnily tuto docházku ve své škole.

V 17. 15 hod se dostavila MUDr. Šillerová
dále přítomno 17 členů zastupitelstva

Mgr. Voldán uvedl, že se mu nelíbí představa, že děti ze tří obcí budou jezdit do škol v Berouně jen
proto, že do Berouna jezdili vždy. Připomněl, že tyto obce se nebývalé rozrostly a měly by mít vlastní
školu. Nevhodné je i navyšování kapacity ZŠ Wagnerovo nám. z důvodu nárůstu dopravy.
Starostka RNDr Chaliipnvá uvedla, že dle školského zákona si rodič může vybrat, kde se jeho dítě
bude vzdělávat. Byla by ráda, kdyby ve třídách bylo 24 dětí a měly komfort vyučování.
Místostarosta Mgr. Tomčo dále upozornil na aspekt, na který je třeba brát zřetel, a to počet dětí ve
třídách v případě podpůrné činnosti asistentů.

Místostarosta Ing. Mišina sdělil že v průběhu jednání se uvažovalo i o stavbě svazkové školy, což je
však pro Beroun nevýhodné Byly předjednány pozemky a provedena studie proveditelnosti. Bylo
nabídnuto obcím, aby si projekt bez Berouna dokončily. O projekt svazkové školy obce neprojevily
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zájem. _,,..... . __^_.^^
Mař. Voldán znovu apeloval na nárůst dopravy na Závodí i Wagnerově náměstí.
Tng^ Mastná navázafa s tím, že dopraví situaci'město řeší, byly zřízeny,školm autobusy-_Dale_uvedla'
že3v buďově v kasárnách je nyní městská knihovna. Dispoziční uspořádání knihovny nevyhovuje
současném-aktivitám, je třeba ji přesunout jinam. Jako další alternativu uvedla posunutí začátku
vyučování v každé škole v jiný čas, čímž by se doprava rozvolnila.
MOT"Voldán uvedl, že dle jeho názoru jsou školní busy hezké, ale je potřeba řešit i bezpečnou
cytíodopravu po městě. Dále upozornil na vlastnická práva Lokomotivy Beroun k budovám v
kasárnách.
Starostka RNDr_ChaluEQYá uvedla, že Lokomotivě nikdo pozemky nebere. ^ ^ ^ ^^ ^
MTstostarosta Ina_MiŠma sdělil, že Lokomotiva naopak získá výhodu příjezdu, doposud měla ke svým
budovám jen přístup a získá pozemky na rozšíření svých objektů. ^ ^ ,_^„_ , _^„ ;,
MgT VokÍan se dotázal na částku 32'tis. Kč, zda je fixní nebo bude zohledňována inflace. A zda je to
příspěvek na vybudování nové školy. „,..,,, .... ^.._ „ ^„„ . „ o^'^^
Starostka RNňr. Chalupová uvedla, že smlouva se může každý rok měnit. Tetin o tom ví.
není příspěvek na provoz školy, aleje to na investice do školské infrastruktury. ^ _ _^^ _, _,,
In^Bur£"sedo5zal,'kolik berounských dětí chodí do tetínské školy a kolik tetínských dětí chodí
do berounských škol.
Mgr. Tomčo uvedl, že meziročně se jedná o jednotky dětí.

Mgr. Zálom uvedl, že prvním správným krokem je domluva s okolními obcemi. To-_ze^bce^nechtqí
3Ít7chápe jako'spor mezi vedením města a zástupci obci, v přeneseném^vyznamu spor mezi

^oďiči^ož by7e-nemělo dít. Připomněl, že za působení Mgr. Kuse ve vedení města se ob^ím
) vstříc a nebylo to na úkor Berouna. Vznesl úvahu, proč tato trvající harmonie .

narušena. DotázaTse, jak budou peníze od obcí použity. Mělo by to být na investiční náklady za ^
lróeÍe°mzuvyšeníkapacíy školy. Zároveň však nelze zvýšit kapacitu škol, protože by město nedostalo

Starostka RNDr Chalupová vysvětlila princip "prstenců kolem Prahy". Uvedla, že pokud zvýšíme
kapacitu škol sami, vyloučí nás z možnosti získat dotaci.
Mgr Zálom apeloval na informování veřejnosti o tom, že je to strategicky krok.^ ^ _^__
Místostorost^Ing^išina vysvětlil, že náklady na jednu židli jsou více než l mil.^Kč^ přičemž dotace
jex60"%"Mesto použitím příspěvku od obcí zaplatí"zbývající náklady na jednu židli zhruba za 15 let.
Propočet je stejný Jako použili v Králové Dvore. _^ , _..,, _. ^..ui.i.„^,
M£starJostaMfliSmco uvedl, zeje třeba řešit dlouhodobě a strategicky. Publikováno to bylo.^^
Sta'rostka"RND3aÍ^á vysvětlila, že oproti období působnosti Mgr. Kuse ve vedení města do;
írzlomuv demografické křivce. Dětí bude přibývat mnohem více, protože nastal neřízený rozvoj

Mgr-záom se dotázal, jestli je demografická situace zohledněna do roku 2030'
sSro^mWE^Ch^uíoYá požádala~vedoucí odboru školství a volnočasových aktivit Mgr.
Slavíkovou o vysvětlení. ^ , .. „ ,. ___ „. _. ^;_x"
Mgr~Slavíkova uvedla, zeje zohledněn vývoj kapacit na území města Beroun Plu!v^'tra(1^
spádových obcích. Jediný mechanizmus, jak zjistit demografický vývoj je obvolat ředitele škol a

Ssstarosc)la Mgr. Tomčo uvedl, že dle kvalifikovaného odhadu pňbyde v Berouně a blízkých obcích
asi 500 dětí. _. __ ., < v , »,.i.^
Pan~Machart uvedl, že plány se odvíjejí od dva roky staré analýzy. Upozornil, že i
kapacity soukromých škol. .,., ^ , ____.... __„. '„ „^„'^^;<
Místostarosta Mař. Tomčo odpověděl, že soukromé školy nemají žádné omezeni uzemím, přijímají
děti i z širšího-okolí, přesto soukromé školy pomohou řešit kapacitu škol v Beroune^ ^
Mgr. Slavíková uvedla, že do soukromých mateřských škol dochází cca 30 dětí. U základních škol
budou počty podobné.

3/5



Starostka RNDr. Chalupová uvedla, že s kapacitou soukromých škol lze z části počítat. Např. škola
VIA počítá s kapacitou 400 dětí. Ne všechny ale budou z Berouna.
MS£_Kus reagoval na poznámku Mgr. Záloma k demografickému vývoji. Za jeho éry se vždy
obvolávali ředitelé škol a starostové obcí a vždy byla ve spolupráci s odborem územního pánování a
regionálmho rozvoje zahrnována i rozvojová data. Iniciovalo se rozšíření kapacity základní školy
Závodí a Preislerova. Vždy komunikovali s tradičně spádovými obcemi. Boom výstavby je však vyšší,
než byly v té době známé odhady.

Starostka RNDr. Chalupová poděkovala Mgr. KUSOVÍ. Připomněla, že nikdy nebyla úředně stanovená
spádovost.

Ing. Mastná přednesla statistické údaje o vývoji počtu obyvatel v okolních obcích. Dodala, že i
Beroun se bude rozvíjet. Navíc máme prázdné byty, v kterých jsou lidé v nájmu a nejsou evidováni.
Po dostavbě plánovaných lokalit už bude výstavba menší. Došlo k velkému nárůstu, obce však
automaticky počítaly s tím, že Beroun bude jejich děti brát.
Pan Machart se dotázal na bilanci vzájemné výměny mezi Berounem a Královým Dvorem.
Mqr Chlumská uvedla, že s Královým Dvorem nebylo potřeba jednat, protože mají své dvě školy.
Některé jejich děti ale chodí do berounských škol. Ze zkušenosti uvedla, že legislativa je v
neprospěch města, kraj nařídí přijmout dítě, pokud je ve škole místo. Aspekt trvalého pobytu v místě
školy je neúčinný, některé dětí mají trvalý pobyt jen krátkodobě za účelem zápisu.
Ing\vesely se dotázal na zaúčtování peněz v rozpočtu města a uvedl, že se mu nelíbí počet dětí ve
třídách berounských škol.

Starostka RNDr. Chalupová odpověděla, že v rámci rozpočtu bude zřízen fond. Ke kapacitě uvedla,
že v berounských školách je cca 800 dětí z okolních obcí. Obce situaci konečně řeší.
Místostarosta Mgr. Tomčo kvitoval, že obce po 3, 5 letech konečně berou situaci vážně.
Mgr. Zálom apeloval na řešení kapacity berounských škol. Dotázal se, kdy bude v Berouně nová
škola.

Místostarosta Ing Mišina se pozastavil nad tím, proč má město Beroun stavět novou školu, když ve
třídách je 800 dětí z okolí Připomněl, že město provedlo dvě velké investiční akce v berounských
školách, které stály 250 mil. Kč, z toho 100 mil. Kč z rozpočtu města. Okolní obce na investici^
nepřidaly žádné prostředky, přesto jejich děti chodí do těchto škol.

Starostka RNDr. Chalupová upozornila, že debata je spíše filozofického charakteru ke školství, nikoli
k bodu programu.

Mgr. Voldán uvedl, že dle demografického vývoje naplníme kapacitu našich škol našimi dětmi během
8\et. UpozomiL že pokud nepostavíme novou školu, budeme v problému. Uvedl, zeje legitimní sdělit
obcím, že musí mít vlastní školy.
Starostka RNDr. Chalupová uvedla, že z toho důvodu město připravuje přestavbu dvou budov v
bývalých kasárnách, kde bude možné umístit 2x9 tříd.

Mgr Chocová navrhla dle jednacího řádu ukončit obecnou debatu o školství, připomněla, že
předmětem programuje smlouva o spolupráci s obcí Tetín.

Starostka RNDr. Chaliipnvá dala o jejím návrhu hlasovat.
Hlasování: Pro: 14, Proti: l, Zdrželo se: 2. Nehlasovalo: 0.
Starostka RNDr. Chaliipnvá ukončila debatu a následovalo hlasování k návrhu usnesení.

usneseni č. 32/2022

Zastupitelstvo města souhlasí

^podepsáním Smlouvy o spolupráci při plnění povinné školní docházky v jiné obci mezi městem
Beroun a obcí Tetín v předloženém znění.
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Hlasování: Pro: 16, Proti: 0, Zdrželo se: l. Nehlasovalo: O

4 . Závěr

Diskuze:

Mgr. Voldán upozornil na skutečnost, že nová lanovka na dětském hřišti na Závodí u Štiky je
instalovaná moc vysoko, děti z ní padají.
Starostka RNDr. Chalupová přislíbila, že stav nechá prověřit.
Starostka RNDr. Chalupová poděkovala zastupitelům za účast, sdělila termín příštího zasedání 22. 6.
2022 a ukončila zasedání zastupitelstva města.

RNDr. Soňa Chalupová
starostka města Beroun

Zapsala: Hana Tučkova

)věřili:

Ing. Michal Mišina

Jiří Pokorný

Diskuze byla zaznamenána stručnou formou.

V Berouně dne 2. 6. 2022
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